

ပြည်ထောင်စုဆိုရှယ်လစ် သမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်
နိုင်ငံတော်ကောင်စီ

ရန်ကုန်မြို့

၁၉၇၈ ခုနှစ်၊ နိုင်ငံတော်၏ ဘဏ္ဍာငွေ အရအသုံးဆိုင်ရာဥပဒေ

[၁၉၇၈ ခုနှစ်၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥပဒေအမှတ် ၂။]

၁၃၃၉ ခုနှစ်၊ တပေါင်းလပြည့်ကျော် ၅ ရက်။

(၁၉၇၈ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၂၈ ရက်။)

နိဒါန်း

ရငွေများကိုစည်းကြပ်ကောက်ခံ ရရှိနိုင်ရန် လည်းကောင်း၊ ၁၉၇၈-၇၉ ခု၊ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် အတွင်း သုံးငွေများကိုသုံးစွဲနိုင်ရန်လည်းကောင်း၊ ဘဏ္ဍာငွေများလိုအပ်လာလျှင် ရှာဖွေဖြည့် တင်းနိုင်ရန် လည်းကောင်း ပြည်သူ့လွှတ်တော်သည် အောက်ပါဥပဒေကိုပြဋ္ဌာန်းလိုက်သည်။

အပိုင်း ၁

အမည်နှင့် စတင်အာဏာတည်သည့်နေ့ရက်

၁။ (က) ဤဥပဒေကို၁၉၇၈ခုနှစ်၊ နိုင်ငံတော်၏ဘဏ္ဍာငွေအရအသုံးဆိုင်ရာဥပဒေဟုခေါ်တွင်စေရမည်။

(ခ) ဤဥပဒေသည် ၁၉၇၈-၇၉ ခု၊ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွက် ၁၉၇၈ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၁ ရက် နေ့မှစတင် အာဏာတည်ရမည်။

အပိုင်း ၂

ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေ

ပြည်ထောင်စု၏ ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေနှင့် နိုင်ငံတော်၏အဖွဲ့အစည်းများ၏ ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေ

၂။ (က) ပြည်ထောင်စုဆိုရှယ်လစ်သမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော် တဝန်းလုံး၏ ငွေအဝင်နှင့်အထွက်ကို စာရင်းပြုစုရန် ပြည်ထောင်စု၏ ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေအစီအစဉ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ရမည်။

(ခ) နိုင်ငံတော်၏အဖွဲ့အစည်းများ၏ငွေအဝင်နှင့်အထွက်ကို စာရင်းပြုစုရန်အလို့ငှာ နိုင်ငံတော်၏ အဖွဲ့အစည်းများ၏ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေစာရင်းတွင်ဖော်ပြရမည်။

အပိုင်း ၃

နိုင်ငံတော်၏အာဏာပိုင်အဖွဲ့အစည်းများ၊ ဝန်ကြီးဌာနများနှင့် ဦးစီးဌာနများ

အခန်း(၁)

ရငွေများနှင့် သုံးငွေများ

၃။ (က) နိုင်ငံတော်၏ အာဏာပိုင်အဖွဲ့အစည်းများ၊ ဝန်ကြီးဌာနများနှင့် ဦးစီးဌာနများ၏ရငွေနှင့် သုံး ငွေအတွက် တာဝန်ပေးအပ်ခြင်း ခံရသည့် ပုဂ္ဂိုလ်အသီးသီးသည် ဇယား (၁) (၂) (၃) နှင့် (၄) တို့တွင် မိမိ နှင့်ယှဉ်တွဲဖော်ပြထားသည့် ရငွေတို့ကိုစီမံကြီးကြပ် ကောက်ခံခြင်းနှင့် သုံးငွေတို့ကို စီမံခန့်ခွဲခြင်းပြု ရမည်။

(ခ) နိုင်ငံတော်၏ အာဏာပိုင်အဖွဲ့အစည်းများ၊ ဝန်ကြီးဌာနများနှင့် ဦးစီးဌာနများအတွက် ပုဒ်မခွဲ (က)ပါတာဝန်ခံရသည့် ပုဂ္ဂိုလ်အသီးသီးသည် မိမိအားအပ်နှင်းထားသော လုပ်ပိုင်ခွင့်များကို မိမိလက်အောက်ရှိ လုပ်ငန်းဆိုင်ရာ ပုဂ္ဂိုလ်အသီးသီးအား လွှဲအပ်ဆောင်ရွက်စေနိုင်သည်။

(ဂ) ရငွေများကို စီမံကြီးကြပ်ကောက်ခံရာတွင်လည်းကောင်း၊ သုံးငွေများကိုစီမံခန့်ခွဲရာတွင် လည်း ကောင်း ဤဥပဒေပါပြဋ္ဌာန်းချက်များ၊ သက်ဆိုင်ရာ ဥပဒေများ၊ နည်းဥပဒေများ၊ စည်းမျဉ်းများ၊ စည်း ကမ်းများ၊ အမိန့်များ၊ ညွှန်ကြားချက်များ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့် အညီဆောင်ရွက်ရမည်။

(ဃ) ဇယား (၁) နှင့် (၃) တို့တွင် ဖော်ပြလျာထားသော ရငွေများအနက် ပြည်ပအကူအညီရငွေ၊ ချေး ယူရငွေတို့သည် လျာထားသည်ထက်ပိုမိုရရှိလျှင် ယင်းသို့ပိုမိုရရှိသော ငွေများဖြင့် ဆက်နွယ်ထားသည့် လုပ်ငန်းအသုံး စရိတ်များကြောင့် ဇယား (၂) နှင့် (၄) တို့တွင်ဖော်ပြ ခွင့်ပြုထားသော သုံးငွေများထက် ပိုမို သုံးစွဲရန်လိုအပ်ပါကဝန်ကြီးအဖွဲ့က စိစစ်သုံးသပ်၍ ခွင့်ပြုနိုင်သည်။ သို့ရာတွင်ယင်း သို့ချေးယူ သုံးစွဲ သည့် ငွေသည် ပုဒ်မ ၆ ပုဒ်မခွဲ (ခ)တွင် သတ်မှတ်ထားသည့် ကျပ်နှစ်ရာ့ ငါး ဆယ်ကုဋေ ထက် မပိုစေရ။

၄။ (က) နိုင်ငံတော်၏ အာဏာပိုင်အဖွဲ့အစည်းများ၊ ဝန်ကြီးဌာနများနှင့် ဦးစီးဌာနများသည် ရငွေ များကိုစီမံကြီးကြပ်ကောက်ခံရာတွင် ဤဥပဒေအရ လျာထားသောရငွေတို့ထက်တိုး၍ဖြစ်စေ၊ လျော့ ချိတ်ဖြစ်စေ ရသောရငွေများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပြည်သူ့လွှတ်တော်သို့ တင်ပြသော ၁၉၇၈-၇၉ ခုနှစ်အတွက် ပြုပြင် ပြီးခန့်မှန်းခြေငွေစာရင်းများတွင် ထည့်သွင်းဖော်ပြရမည်။

(ခ) နိုင်ငံတော်၏အာဏာပိုင်အဖွဲ့အစည်းများ၊ ဝန်ကြီးဌာနများနှင့် ဦးစီးဌာနများသည် သုံးငွေများကို စီမံခန့်ခွဲရာတွင် ဤဥပဒေအရ ခွင့်ပြုထားသောသုံးငွေများအတွင်း ငွေစာရင်းခေါင်းစဉ် လွှဲပြောင်း သုံးစွဲ သည့်အသုံးစရိတ်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ လည်းကောင်း၊ ပုဒ်မ ၃ ပုဒ်မခွဲ (ဃ) အရ ဝန်ကြီးအဖွဲ့၏ ခွင့်ပြု ချက်ဖြင့် သုံးစွဲသည့်အသုံးစရိတ်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍လည်းကောင်း ပြည်သူ့လွှတ်တော်သို့ တင်ပြသော ၁၉၇၈-၇၉ ခုနှစ်အတွက် ပြုပြင်ပြီး ခန့်မှန်းခြေငွေစာရင်းများတွင် ထည့်သွင်းဖော်ပြပေးရမည်။

(ဂ) ဝန်ကြီးအဖွဲ့သည် ဤဥပဒေ၏ ပုဒ်မ ၃ ပုဒ်မခွဲ (ဃ) အရ ပိုမိုသုံးစွဲရန် ခွင့်ပြုသည့်ကိစ္စရပ်များကို ကိစ္စတရပ်ချင်း ကျိုးကြောင်း ဖော်ပြချက်များနှင့်အတူ ပြည်သူ့လွှတ်တော်အစည်းအဝေးသို့ တင်ပြရ မည်။

အခန်း (၂)
သီးသန့်ရန်ပုံငွေ

၅။ (က) နိုင်ငံတော်၏ အာဏာပိုင်အဖွဲ့အစည်းများ၊ ဝန်ကြီးဌာနများနှင့် ဦးစီးဌာနများသည် ဇယား(၄) စာတိုင် ၄ တွင်ဖော်ပြထားသောသီးသန့်ရန်ပုံငွေမှ ကျခံသုံးစွဲခြင်းကိုအောက်ပါစည်းကမ်းချက်များနှင့် အညီသာလျှင် ဆောင်ရွက်ခွင့်ရှိသည်-

- (၁) ကြိုတင်မမျှော်မှန်းနိုင်သော အသုံးစရိတ်ဖြစ်ခြင်း၊
- (၂) ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွင်း မသုံးစွဲလျှင် မဖြစ်သည့်ကိစ္စဖြစ်ခြင်း၊
- (၃) ရှိရင်းစွဲဥပဒေများ၊ နည်းဥပဒေများ၊ စည်းမျဉ်းများ၊ စည်းကမ်းများအရ ခေါင်းစဉ် လွှဲပြောင်းကျခံ ရန် မဖြစ်နိုင်ခြင်း၊ သို့မဟုတ် ခေါင်းစဉ်လွှဲပြောင်း ကျခံရန်အတွက်ရန်ပုံငွေမရှိခြင်း၊

(ခ) သီးသန့်ရန်ပုံငွေမှကျခံသုံးစွဲခြင်းကို ဝန်ကြီးအဖွဲ့၏ဆုံးဖြတ်ချက်အရသာ ခွင့်ပြုရမည်။

(ဂ) ဝန်ကြီးအဖွဲ့သည် သီးသန့်ရန်ပုံငွေမှ ကျခံသုံးစွဲသည့် ကိစ္စရပ်များကို ကိစ္စတရပ်ချင်းကျိုးကြောင်း ဖော်ပြချက်များနှင့် အတူ ပြည်သူ့လွှတ်တော် အစည်းအဝေးသို့ တင်ပြရမည်။

အခန်း (၃)

ငွေချေးယူခြင်း

၆။ (က) ဝန်ကြီးအဖွဲ့သည် ၁၉၇၈ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၁ ရက်နေ့မှ ၁၉၇၉ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၃၁ ရက်နေ့တွင် ကုန်ဆုံးသည့် ဘဏ္ဍာရေးနှစ် အတွင်း ကျပ်ငွေ နိုင်ငံခြားငွေတို့ဖြင့် ပေါ်ပေါက်မည့် လိုအပ်ငွေများကို ချေးငွေဖြင့်ရှာဖွေဖြည့်တင်းနိုင်ရန် စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန ဝန်ကြီးအားလိုအပ်သောသတ်မှတ် ချက်များနှင့်အညီ လုပ်ပိုင်ခွင့်အပ်နှင်းနိုင်သည်။

(ခ) စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာနဝန်ကြီးသည် ချေးငွေဖြင့်ရှာဖွေဖြည့်တင်းရာ၌ပုဒ်မခွဲ (က) တွင် ဖော်ပြသည့် ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွင်း လုပ်ငန်းဆောင်တာများအတွက်ကျပ်နှစ်ရာငါးဆယ် ကုဋေပမာဏ ထက်မပိုစေရ။

၇။ ယခင်ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွင်းက လိုအပ်ငွေများဖြည့်တင်းရန် အာမခံစာချုပ်များရောင်းချခြင်းဖြင့် ရယူခဲ့သည့်ချေးငွေများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အချိန်ကျရောက်သောအခါ ပေးဆပ်ခြင်းကို အာမခံစာချုပ် အသစ်များဖြင့်လဲလှယ်နိုင်သည်။

၈။ (က) စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာနဝန်ကြီးသည် စီးပွားရေးစီမံကိန်းပါ လုပ်ငန်းစီမံကိန်းများ အတွက်ဖြစ်စေ၊ နိုင်ငံတော်၏ ရ - သုံးခန့်မှန်းခြေငွေစာရင်းပါ အသုံးစရိတ်အတွက်ဖြစ် စေ နိုင်ငံတော်က တာဝန်ယူသည့်ငွေချေးစာချုပ်များ၊ သို့မဟုတ် အာမခံ စာချုပ်များ ထုတ်ပေးခြင်းဖြင့်လည်းကောင်း၊ အခြားနည်းဖြင့်လည်းကောင်း ပြည်တွင်းမှဖြစ်စေ၊ ပြည်ပမှဖြစ်စေ ငွေချေးယူနိုင်သည်။ ယင်းသို့ချေးငွေ ရယူသည့်အခါ မိမိသင့်သည်ထင်သည့် အတိုးနှုန်းများသတ်မှတ်၍ ပေးနိုင်သည်။ ပြန်ဆပ်ရန်၊ ပြန်ရွေး ရန်၊ သို့မဟုတ် အခြားနည်းစီမံရန် စည်းကမ်းချက်များကိုလည်းပြုလုပ်နိုင်သည်။

(ခ) စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန ဝန်ကြီးသည် ချေးယူရရှိသည့်ငွေကို နိုင်ငံတော်၏စီးပွားရေး၊ လူမှုရေးနှင့် စီမံခန့်ခွဲရေးအဖွဲ့အစည်းများသို့ သင့်လျော်သောစည်းကမ်းချက်များသတ်မှတ်၍ ပြန်လည် ထုတ်ချေးနိုင်သည်။

၉။ နိုင်ငံတော်၏ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေးနှင့် စီမံခန့်ခွဲရေးအဖွဲ့အစည်းများသည် စီးပွားရေးစီမံကိန်းပါ လုပ်ငန်းစီမံချက်များအတွက်သော်လည်းကောင်း၊ နိုင်ငံတော်၏ ရ - သုံးခန့်မှန်းခြေ ငွေစာရင်းပါ အသုံးစရိတ်အတွက်သော်လည်းကောင်း ဝန်ကြီးအဖွဲ့၏ သဘောတူညီချက်ဖြင့် ပြည်တွင်းမှဖြစ်စေ၊ ပြည်ပမှဖြစ်စေငွေချေးယူနိုင်သည်။

၁၀။ စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာနဝန်ကြီးသည် ဤအခန်း (၃) အရ ငွေချေးယူသော ကိစ္စများ အတွက် နိုင်ငံတော်ကိုယ်စား အာမခံချက်ပေးနိုင်သည်။

အပိုင်း ၄

နိုင်ငံတော်၏ စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများ

အခန်း (၁)

ရငွေများနှင့်သုံးငွေများ

၁၁။ (က) နိုင်ငံတော်၏စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများသည် စီမံကိန်းရည်မှန်းချက်များအရ မိမိတို့၏ ဘဏ္ဍာ ငွေအပေါ် ရပ်တည်၍ လုပ်ငန်းများကို စီးပွားရေးဆန်ဆန် မိမိတို့၏ဘဏ္ဍာငွေ အစီအစဉ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ကြရမည်။

(ခ) ဇယား (၅) နှင့် (၆) တို့တွင် ဖော်ပြထားသောငွေများသည် နိုင်ငံတော်၏စီးပွားရေး အဖွဲ့အစည်းများကစီမံကိန်းရည်မှန်းချက်များအရ ထမြောက်အောင်မြင်စွာ အကောင်အထည် ဖော်နိုင်ရန်ရည်မှန်းထားသောငွေများဖြစ်သည်။

(ဂ) နိုင်ငံတော်၏စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများအတွက် တာဝန်ခံရမည့် ပုဂ္ဂိုလ်အသီးသီးသည် ဇယား (၅) နှင့် (၆) တို့တွင်ဖော်ပြထားသည့်ပုဂ္ဂိုလ်ဖြစ်သည်။

(ဃ) ရှိရင်းစွဲဥပဒေများတွင် မည်သို့ပင်ပါရှိစေကာမူ နိုင်ငံတော်၏စီးပွားရေးအဖွဲ့ အစည်းများ သည်ပုဒ်မခွဲ (က) ပါပြဋ္ဌာန်းချက်များအရ မိမိတို့၏ဘဏ္ဍာငွေကို စီမံခန့်ခွဲရာတွင် ဇယား(၅) နှင့်(၆) တို့ တွင်ဖော်ပြထားသော သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ခံရသည့် ပုဂ္ဂိုလ်၏ အမိန့်များ၊ သို့မဟုတ် ညွှန်ကြားချက်များ နှင့်အညီ လိုအပ်သည့်ဘဏ္ဍာရေး လုပ်ထုံးလုပ်နည်း များကို ချမှတ်ဆောင်ရွက်ကြရမည်။

အခန်း (၂)

နိုင်ငံတော်၏စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများနှင့်ပတ်သက်၍ ဝန်ကြီးအဖွဲ့၏လုပ်ပိုင်ခွင့်များ

၁၂။ (က) ဝန်ကြီးအဖွဲ့သည် နိုင်ငံတော်၏ စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများ၏ လုပ်ငန်းအရ လိုအပ်လျှင် ဇယား (၅) နှင့် (၆)တို့တွင် ဖော်ပြထားသော ငွေများကိုပြောင်းလဲပေးနိုင်သည်။

(ခ) ဝန်ကြီးအဖွဲ့သည် နိုင်ငံတော်၏စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများအတွက် နိုင်ငံတော်ကစိုက်ထား သောငွေ ကိုဖြစ်စေ၊ ထုတ်ချေးထားသောငွေကိုဖြစ်စေ၊ ထောက်ပံ့ထားသောငွေကိုဖြစ်စေ အကျိုးတူရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု မ တည်ငွေအဖြစ် ပြောင်းလဲရန် လိုအပ်လျှင် ပြောင်းလဲပေးနိုင်သည်။

- (ဂ) ဝန်ကြီးအဖွဲ့သည် နိုင်ငံတော်၏စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများက နိုင်ငံတော်သို့ထည့်ဝင်ရမည့်ငွေကို သတ်မှတ်ပေးရမည်၊
- (ဃ) ဝန်ကြီးအဖွဲ့သည် နိုင်ငံတော်၏ စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများအနေဖြင့် စီမံကိန်းရည်မှန်းချက် များနှင့်အညီ စီးပွားရေးဆန်ဆန် လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်ကြရာ၌ အခြေပြုနိုင်ရန် ယင်းအဖွဲ့အစည်း အသီး သီးအတွက် လုပ်ငန်းကုန်ကျစရိတ် နှင့် ဝင်ငွေအချိုးကိုသတ်မှတ်ပေးနိုင်သည်၊
- (င) ဝန်ကြီးအဖွဲ့သည် နိုင်ငံတော်၏စီးပွားရေး အဖွဲ့အစည်းများ၏ ကုန်ပစ္စည်းဈေးနှုန်းများနှင့် ဝန်ဆောင်ခနှုန်းထားများကို လိုအပ်သလို သတ်မှတ်ပေးနိုင်သည်၊
- (စ) ဝန်ကြီးအဖွဲ့သည် ထောက်ပံ့ငွေလိုသောနိုင်ငံတော်၏ စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းအားလိုအပ်သောစည်း ကမ်းချက်များဖြင့် ထောက်ပံ့ငွေထုတ်ပေးနိုင်သည်၊
- (ဆ) ဝန်ကြီးအဖွဲ့သည် နိုင်ငံတော်၏ စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများက လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်ရန်ဖြစ်စေ၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံရန်ဖြစ်စေ လိုအပ်သောငွေများကို ဘဏ်ဥပဒေအရ တည်ထောင်ထားသောဘဏ်များ မှချေးယူနိုင်ရန်ငွေပမာဏကိုသတ်မှတ်ပေးနိုင်သည်၊
- (ဇ) ပုဒ်မခွဲ (ဆ) ပါ နိုင်ငံတော်၏ စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းဆိုသည့်စကားရပ်တွင် ဘဏ်ဥပဒေအရ တည်ထောင်ထား သော ဘဏ်များမပါဝင်စေရ၊
- (ဈ) ဝန်ကြီးအဖွဲ့သည် ပုဒ်မခွဲ (ဆ) ပါ လုပ်ပိုင်ခွင့်များကို စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန ဝန်ကြီးအားအပ်နှင်းနိုင်သည်။

အခန်း(၃)

နိုင်ငံတော်၏စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများ၏ ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာလုပ်ပိုင်ခွင့်များ

၁၃။ (က) နိုင်ငံတော်၏ စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများသည် ဇယား (၅) နှင့် (၆) တို့တွင်ဖော်ပြထားသော သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ခံပုဂ္ဂိုလ်၏ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲမှုဖြင့် မိမိတို့၏ လုပ်ငန်းများကို မိမိတို့၏ဘဏ္ဍာငွေအစီ အစဉ်ဖြင့် စီမံခန့်ခွဲရမည်၊

(ခ) ဇယား (၅) နှင့် (၆) တို့တွင် ဖော်ပြထားသော ငွေများကို နိုင်ငံတော်၏စီးပွားရေးအဖွဲ့ အစည်းများကမိမိတို့လုပ်ငန်းအရ ဝန်ကြီးအဖွဲ့၏ သဘောတူညီချက်ဖြင့် ပြောင်းလဲနိုင်သည်၊

(ဂ) နိုင်ငံတော်၏ စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်း အသီးသီးသည် ပုဒ်မ ၂ ပုဒ်မခွဲ (ဆ) အရ ချေးယူလိုလျှင် ဝန်ကြီးအဖွဲ့ကသတ်မှတ်ပေးသည့် ငွေထက်မကျော်လွန်ပဲ ချေးယူနိုင်သည်။

၁၄။ နိုင်ငံတော်၏ စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများသည်ဇယား (၅) နှင့်(၆) တို့တွင် ဖော်ပြထားသောငွေများ ပြောင်းလဲခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ပြည်သူ့လွှတ်တော်သို့ တင်ပြသော ၁၉၇၈-၇၉ ခုနှစ်အတွက် ပြုပြင်ပြီး ခန့်မှန်းခြေ ငွေစာရင်းများတွင် ကျိုးကြောင်းဖော်ပြချက်များနှင့်အတူ ထည့်သွင်းဖော်ပြရမည်။

အပိုင်း ၅

စည်ပင်သာယာရေး အဖွဲ့များ

အခန်း (၁)

ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် သုံးငွေများ

၁၅။ (က) စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့များသည် စီမံကိန်းရည်မှန်းချက်များအရ မိမိတို့၏ဘဏ္ဍာငွေ အပေါ်ရပ်တည်၍ လုပ်ငန်းများကို မိမိတို့၏ဘဏ္ဍာငွေအစီအစဉ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ကြရမည်။

(ခ) ဇယား (၇) နှင့် (၈) တို့တွင် ဖော်ပြထားသော ငွေများသည် စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့များက စီမံ ကိန်း ရည်မှန်းချက်များအရ ထမြောက်အောင်မြင်စွာ အကောင်အထည်ဖော်နိုင် ရန်ရည်မှန်းထားသောငွေ များဖြစ်သည်။

(ဂ) စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့များအတွက် တာဝန်ခံရမည့် ပုဂ္ဂိုလ်အသီးသီးသည် ဇယား (၇) နှင့်(၈) တို့ တွင် ဖော်ပြထားသည့်ပုဂ္ဂိုလ်ဖြစ်သည်။

(ဃ) ရှိရင်းစွဲဥပဒေများတွင် မည်သို့ပင်ပါရှိစေကာမူ စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့များသည် ပုဒ်မခွဲ (က) ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များအရ မိမိတို့၏ ဘဏ္ဍာငွေကို စီမံခန့်ခွဲရာတွင် ဇယား (၇) နှင့်(၈) တို့တွင်ဖော်ပြ ထားသော သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ခံရမည့် ပုဂ္ဂိုလ်၏အမိန့်များ၊ သို့မဟုတ် ညွှန်ကြားချက်များနှင့်အညီ လိုအပ်သည့် ဘဏ္ဍာရေး လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများကို ချမှတ်ဆောင်ရွက်ကြရမည်။

အခန်း (၂)

စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့များနှင့် ပတ်သက်၍ ဝန်ကြီးအဖွဲ့၏လုပ်ပိုင်ခွင့်များ

၁၆။ (က) ဝန်ကြီးအဖွဲ့သည် စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့၏လုပ်ငန်းအရ လိုအပ်လျှင် ဇယား (၇) နှင့်(၈) တို့တွင် ဖော်ပြထားသောငွေများကိုပြောင်းလဲပေးနိုင်သည်။

(ခ) ဝန်ကြီးအဖွဲ့သည်ထောက်ပံ့ငွေလိုသော စည်ပင်သာယာရေး အဖွဲ့အားလိုအပ်သော စည်းကမ်းချက် များဖြင့်ထောက်ပံ့ငွေထုတ်ပေးနိုင်သည်။

(ဂ) ဝန်ကြီးအဖွဲ့သည် စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့များက လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်ရန်ဖြစ်စေ၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံရန် ဖြစ်စေလိုအပ်သောငွေများကို ဘဏ်ဥပဒေအရ တည်ထောင်ထားသော ဘဏ်များမှ ချေးယူနိုင်ရန် ငွေပမာဏကိုသတ်မှတ်ပေးနိုင်သည်။

(ဃ) ဝန်ကြီးအဖွဲ့သည် ပုဒ်မခွဲ(ဂ) ပါ လုပ်ပိုင်ခွင့်များကို စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန ဝန်ကြီး အားအပ်နှင်းနိုင်သည်။

အခန်း (၃)

စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့၏ ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာလုပ်ပိုင်ခွင့်များ

၁၇။ (က) စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့များသည် ဇယား (၇) နှင့်(၈) တို့တွင်ဖော်ပြထားသော သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ခံပုဂ္ဂိုလ်၏ ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲမှုဖြင့် မိမိတို့၏လုပ်ငန်းများကို မိမိတို့၏ဘဏ္ဍာငွေ အစီအစဉ်ဖြင့် စီမံခန့်ခွဲရမည်။

(ခ) ဇယား(၇) နှင့်(၈) တို့တွင် ဖော်ပြထားသောငွေများကို စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့များက မိမိတို့လုပ်ငန်းအရ ဝန်ကြီးအဖွဲ့၏ သဘောတူညီချက်ဖြင့် ပြောင်းလဲနိုင်သည်။

(ဂ) စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့အသီးသီးသည် ပုဒ်မ ၁၆ ပုဒ်မခွဲ (ဂ) အရ ချေးယူလိုလျှင် ဝန်ကြီးအဖွဲ့က သတ်မှတ်ပေးသည့် ငွေထက်မကျော်လွန်ပဲ ချေးယူနိုင်သည်။

၁၈။ (က) စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့များသည် ဇယား (၇)နှင့် (၈) တို့တွင်ဖော်ပြထားသော ငွေများပြောင်းလဲခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြည်သူ့လွှတ်တော်သို့တင်ပြသော ၁၉၇၈-၇၉ ခုနှစ် အတွက်ပြု ပြင်ပြီး ခန့်မှန်းခြေ ငွေစာရင်းများတွင် ကျိုးကြောင်းဖော်ပြချက်များနှင့်အတူ ထည့်သွင်း ဖော်ပြရမည်။

(ခ) စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့များသည် မိမိတို့နှင့်သက်ဆိုင်သော ရှိရင်းစွဲဥပဒေများ၊ နည်းဥပဒေများ၊ စည်းမျဉ်းများ၊ စည်းကမ်းများ၊ အမိန့်များ၊ ညွှန်ကြားချက်များအရ ခွင့်ပြုထားသော အခွန်အကောက်အမျိုးအစားများကိုသာကောက်ခံနိုင်သည်။

အပိုင်း ၆

အထွေထွေ

၁၉။ နိုင်ငံတော်၏ အာဏာပိုင်အဖွဲ့အစည်းများ၊ ဝန်ကြီးဌာနများနှင့် ဦးစီးဌာနများသည် ဤဥပဒေအရ လျာထားသောငွေတို့ထက်တိုး၍၊ သို့မဟုတ် လျော့၍ရသော ရငွေများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ သော်လည်းကောင်း၊ ခွင့်ပြုထားသောသုံးငွေများအတွင်း ငွေစာရင်းခေါင်းစဉ်လွှဲပြောင်းသုံးစွဲသည့် အသုံးစရိတ်များ နှင့်စပ်လျဉ်း၍ သော်လည်းကောင်း၊ သီးသန့်ရန်ပုံငွေမှ ထုတ်ယူသုံးစွဲသည့် အသုံးစရိတ်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍သော်လည်းကောင်း၊ ပုဒ်မ ၃ ပုဒ်မခွဲ(ဃ) အရ ဝန်ကြီးအဖွဲ့၏ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် သုံးစွဲသည့် အသုံးစရိတ်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍သော်လည်းကောင်း ပြည်သူ့လွှတ်တော် သို့နိုင်ငံတော် ၏နောက်ထပ် ရငွေ သုံးငွေအဖြစ်တင်ပြတောင်းခံခွင့်မရှိစေရ။ သို့ရာတွင် ပုဒ်မ ၅ ၌ပါရှိသော စည်းကမ်းချက်များနှင့် ညီညွတ်သည့် အသုံးစရိတ်များအတွက် ဤဥပဒေအရ ခွင့်ပြုထားသော သီးသန့်ရန်ပုံငွေနှင့် လုံလောက် ခြင်းမရှိပါက အသုံးစရိတ်တခုချင်းအတွက် ကျိုးကြောင်းဖော်ပြချက်များနှင့်အတူ ပြည်သူ့လွှတ်တော်သို့ တင်ပြတောင်းခံနိုင်သည်။

(ပုံ) နေဝင်း

ဥက္ကဋ္ဌ

နိုင်ငံတော်ကောင်စီ

ပြည်ထောင်စု ဆိုရှယ်လစ်သမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်။

ရန်ကုန်မြို့၊ ၁၃၃၉ခုနှစ်၊ တပေါင်းလပြည့်ကျော် ၅ ရက်။

(၁၉၇၈ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၂၈ ရက်။)

၁၉၇၈ ခုနှစ်၊ နိုင်ငံတော်၏ ဘဏ္ဍာငွေ အရအသုံးဆိုင်ရာဥပဒေ
အမိန့်အရ၊
(ပုံ) မြကျော်
ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊
နိုင်ငံတော်ကောင်စီရုံး၊
ပြည်ထောင်စုဆိုရှယ်လစ်သမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်။

----- Attachment -----

- [ပူးတွဲဖော်ပြသော စာရင်း 1] 01 ပြည်သူ့လွှတ်တော်၊ နိုင်ငံတော်ကောင်စီနှင့် ပြည်သူ့ကောင်စီအဆင့်ဆင့်များ၊ ဝန်ကြီးအဖွဲ့၊ ပြည်သူ့တရားသူကြီးအဖွဲ့၊ ပြည်သူ့ဥပဒေအကျိုးဆောင်အဖွဲ့နှင့် ပြည်သူ့လုပ်ငန်းစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့ ဇယား(၁)
- [ပူးတွဲဖော်ပြသော စာရင်း 2] 02 ပြည်သူ့လွှတ်တော်၊ နိုင်ငံတော်ကောင်စီနှင့် ပြည်သူ့ကောင်စီအဆင့်ဆင့်များ၊ ဝန်ကြီးအဖွဲ့၊ ပြည်သူ့တရားသူကြီးအဖွဲ့၊ ပြည်သူ့ဥပဒေအကျိုးဆောင်အဖွဲ့နှင့် ပြည်သူ့လုပ်ငန်းစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့ ဇယား (၂)
- [ပူးတွဲဖော်ပြသော စာရင်း 3] 03 ဝန်ကြီးဌာနများနှင့် ဦးစီးဌာနများဇယား (၃)
- [ပူးတွဲဖော်ပြသော စာရင်း 4] 04 ဝန်ကြီးဌာနများနှင့်ဦးစီးဌာနများဇယား(၄)
- [ပူးတွဲဖော်ပြသော စာရင်း 5] 05 ကော်ပိုရေးရှင်း၊ ကောင်စီ၊ ကော်မတီနှင့် ဘဏ် စသည့်အဖွဲ့အစည်းများဇယား(၅)
- [ပူးတွဲဖော်ပြသော စာရင်း 6] 06 ကော်ပိုရေးရှင်း၊ ကောင်စီ၊ ကော်မတီနှင့် ဘဏ်စသည့်အဖွဲ့အစည်းများဇယား (၆)
- [ပူးတွဲဖော်ပြသော စာရင်း 7] 07 စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့များဇယား (၇)
- [ပူးတွဲဖော်ပြသော စာရင်း 8] 08 စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့များဇယား(၈)